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Zápisnica zo zasadnutia komisie kultúry 
dňa 6.9. 2018 

 

Prítomní: PhDr. Jana Cibereová, MUDr. Benjamín Bančej, Mgr. Ján Eštok, PhDr. Zlatuša 
Popaďáková ,RNDr. Lýdia Sidivárová, Milan Hvižďák, PaedDr. Martin Molnár,  Mgr. Ján 
Várady, Radovan Onuška 
Prizvaní: PhDr. Milada Tomková, Mgr. Maroš Demko/ zo zasadnutia sa ospravedlnil, 
zastúpila ho Mgr. Fuchsová. / 
 
Program:  
 

1. 42. ročník michalovskej hudobnej jesene  
2. Vyhodnotenie kultúrneho leta 
3. Informatívna správa o letnej činnosti Zemplínskeho múzea  
4. Rôzne. 

 
Zasadnutie komisie otvorila a viedla PhDr. Jana Cibereová. 

R o k o v a n i e 

1. 42. ročník michalovskej hudobnej jesene  
 

Riaditeľka Mestského kultúrneho strediska v Michalovciach prítomných informovala, že tak 
ako po minulé roky, v jeseni pripravili dva koncerty Michalovskej hudobnej jesene. Jeden 
bude v novembri, vystúpi Igor Kucer ako operný spevák. Koncert sa uskutoční v Zlatom býku 
v novembri. V októbri by sa mal uskutočniť ešte jeden koncert, ktorý však ešte nie je 
konkretizovaný a dohodnutý. Riaditeľka informovala, že Michalovská hudobná jeseň sa robí 
podľa možností finančných prostriedkov.  

Hlasovanie: Komisia kultúry berie na vedomie informáciu o  42. ročníku Michalovskej 
hudobnej jesene 

2. Vyhodnotenie kultúrneho leta 
 
Riaditeľka Mestského kultúrneho strediska informovala, že počas Kultúrneho leta bol 
naplánovaný 12. ročník medzinárodného festivalu orgánovej hudby. Kvôli tomu, že 
v Michalovciach bola pre osýpky vyhlásená mimoriadna situácia, museli zrušiť dva koncerty. 
Zrušených bolo aj 50 filmových predstavení. Taktiež sa zrušila Expres Summer party 
a Špacirki po varošu venované 100. výročiu vzniku Československa. Špacirki sa presunuli na 
august, zúčastnilo sa ich približne 40 ľudí. V auguste sa MsKS sústredilo na Zemplínske 
slávnosti a Zemplínsky jarmok, keďže prvýkrát boli oddelené. Na Zemplínskych slávnostiach 
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bolo 35 folklórnych skupín a súborov, vystúpilo cez 1100 účinkujúcich. Len v jednom 
programe pod réžiou Milana Hvižďáka Po zemplínskych pešňikoch vystúpilo takmer 320 
účinkujúcich. Riaditeľka skonštatovala, že to bolo náročné po organizačnej a technickej 
stránke. Vyskúšali sa nové veci, sprievod mestom, koč, kone a rebrinák, živé pozvánky. 
Skonštatovala, že tieto veci treba zachovať, no posunúť na neskorší čas. Aj v budúcom roku 
sa tieto dve podujatia uskutočnia samostatne. O týždeň neskôr sa uskutočnil Zemplínsky 
jarmok, program bol podľa názoru riaditeľky pestrý. Ako každý rok sa uskutočnila Výstava 
drobnochovateľov výstava Plody Zemplína, Medzinárodný zraz sveta motocyklov. 
V programe vystúpili Panama band, nika Karch a Adam Ďurica. MsKS sa snaží aby Ulička 
remesiel bola pestrá a stále niečím iná, taktiež Živé sochy, tento rok boli zamerané na 
poľnohospodárstvo. Na druhý deň program pokračoval vystúpením kapely Iconito band 
a Samuela Tomečka.  
 
 
Milan Hvižďák sa vyjadril, že v budúcom roku sa uskutoční 60. ročník Zemplínskych slávností 
a treba sa na to dôstojne pripraviť.  
Ján Eštok predniesol, či nie je lepšie porozmýšľať na lepším dátumom, využiť priestor medzi 
Folklórnym festivalom vo Východnej a v Detve, aby sme tu priniesli kvalitných účinkujúcich, 
každý si prišiel na svoje.  
 
 
Hlasovanie: Komisia kultúry berie na vedomie vyhodnotenie Kultúrneho leta 

3. Informatívna správa o letnej činnosti Zemplínskeho múzea  
 
Mgr. Fuchsová zo Zemplínskeho múzea v Michalovciach prítomných informovala, že činnosť 
Zemplínskeho múzea je ovplyvnená jeho rekonštrukciou. Múzeum je už štvrtým rokom 
zatvorené, čo ovplyvňuje aj jeho letnú činnosť, nemôže byť turistom a záujemcom 
poskytovaný výklad a sprevádzanie. Múzeum realizuje od začiatku roka do letných mesiacov 
tradičné podujatia, ako Medzinárodný deň pamiatok, uskutočnil sa v apríli tohto roku 
v mestskom kultúrnom stredisku. V máji sa konala dejepisná súťaž žiakov základných škôl 
Michalovce – moje mesto, jeho história súčasnosť. Zemplínske múzeum organizuje túto 
súťaž so Základnou školou Teodora Jozefa Moussona v priestoroch Zlatého býka. Už štvrtý 
rok spolupracuje Zemplínske múzeum so Syrárňou Bel Slovensko, s.r.o., pre nich múzeum 
realizuje dve podujatia – Deň detí Bel a Bel day. Tento rok sa taktiež podieľali na Top 
podujatí Terra Incognita – Jánske ohne nad šíravou. Múzeum zabezpečilo na tomto podujatí 
dobové skupiny. V mesiacoch júl a august v rámci Galérie pod nebom múzeum prezentovalo 
formou banerovej výstavy výsledky výskumnej práce Mgr. Volovara, na ktorej sa podieľali aj 
pracovníci Zemplínskeho múzea – Amerikánsky dom na Zemplíne. Inštalovaná bola pri 
príležitosti 100. výročia Československej republiky. 
Mgr. Fuchosvá taktiež informovala, že diela Teodora Jozefa Mussona sú stále na cestách, bol 
v Trebišove, momentálne je vystavený v Dolnom Kubíne. Počas leta sa konali už tradičné 
Špacirki po varošu. V tomto roku sme si pripomenuli 155. výročie narodenia grófky Irmy 
Sztárayovej. Tomuto výročiu venovala pozornosť pracovníčka múzea – historička Stanislava 
Rovňáková. Za týmto účelom bola vydaná aj pečiatka, pripomínajúca toto výročie. Touto 
pečiatkou múzeum označuje všetku vyšlú poštu. Koncom mája si Irmu Sztárayovú 
pripomenuli v jej rodnej obci v kaštieli Staré – na podujatí Hudobná jar Sztáray. V rámci 
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podujatia Dni na poctu mesta bolo odohrané aj divadelné predstavenie o jej živote, zároveň 
bola uvedená do Panteónu osobností mesta. Vyvrcholením roka venovaného tejto dvornej 
dáme boli Spomienkové dni Irmy Sztáray.  Prvý deň sa konala zádušná svätá omša v kaplnke 
na Hrádku, po nej nasledoval koncert. V druhý deň bola otvorená banerová výstava v galérii 
pod nebom s názvom – Grófka Irma Sztárayová, dvorná dáma zo Zemplína. Po otvorení 
nasledovala diskusia s historikom Romanom Holecom v galérii Zemplínskeho osvetového 
strediska v Michalovciach.  
 

Komisia kultúry berie na vedomie informáciu o letnej činnosti Zemplínskeho múzea. 

4. Rôzne 
 

RNDr. Lýdia Sidivárová poďkaovala Zemplínskemu múzeu za činnosť a tiež za spomínané 
podujatie venované Irme Sztárayovej.  

Mgr. Ján Várady sa priklonil k myšlienke presunúť dátum konania Zemplínskych slávností. 
Milan Hvižďák sa však vyjadril, že to nebude veľmi možné, keďže festivalmi je nabité celé leto 
a lepší termín sa nedá nájsť. 

 
 
 
 
                                                                                                                       PhDr. Jana Cibereová, v. r. 

                                                  predsedníčka komisie    
                                                                                

 

Zapísala: Mgr. Mária Stričková 


